
Protokół Nr XXI/16 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 28 września 2016 r. na godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. XXI/279/2016 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok.
2. XXI/280/2016 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
3. XXI/281/2016 w sprawie przyjęcia „Raportu z wykonania Programu ochrony środowiska
                               dla Gminy Racibórz za lata 2014 – 2015”.
4. XXI/282/2016 w sprawie przejęcia „Programu ochrony środowiska dla Gminy Racibórz
                               na lata 2016 – 2019 z perspektywą na lata 2020 – 2023”.
5. XXI/283/2016 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanych działek gruntu,
                               położonych w Raciborzu przy ul. Bartka Lasoty.
6. XXI/284/2016 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej działki gruntu,
                               położonej w Raciborzu przy ul. Kamiennej.
7. XXI/285/2016 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu
                               zawarcia umów dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy 
                               ul. Emilii Plater.            
8. XXI/286/2016 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie nieruchomości
                               niezabudowanych, położonych w Raciborzu, w obrębie ulic: Dolnej 
                               i Górnej.
9. XXI/287/2016 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
                               terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Śródmieście 
                               w Raciborzu.
10. XXI/288/2016 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIV/339/2004 Rady Miasta Racibórz 
                               z dnia 29 września 2004 r. w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania
                               dla pojazdów samochodowych na drogach publicznych oraz ustalenia
                               wysokości stawek opłat i określenia sposobu ich pobierania.
11. XXI/289/2016  w sprawie wyrażenia zgody na używanie nazwy Racibórz w znaku
                                towarowym słowno–graficznym „ZAMEK PIASTOWSKI 
                                W RACIBORZU”.
12. XXI/290/2016 w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/215/2012 Rady Miasta Racibórz z dnia
                               22 lutego 2012 r. w sprawie zatwierdzenia statutu Zespołu Obsługi
                               Placówek Oświatowych.
13. XXI/291/2016 w sprawie organizacji wspólnej obsługi przez Zespół Obsługi Placówek
                              Oświatowych w Raciborzu.
14. XXI/292/2016 w sprawie statutu Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych w Raciborzu.
15. XXI/293/2016 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu.
16. XXI/294/2016 w sprawie poparcia stanowiska Zarządu Związku Gmin i Powiatów
                              Subregionu Zachodniego Województwa Śląskiego z siedzibą w Rybniku.
17. XXI/295/2016 w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Racibórz do zawarcia umowy
                               dotacji oraz wystawienia weksla „in blanco” i podpisanie deklaracji
                               wekslowej jako zabezpieczenie umowy dotacji na zadanie pn.: „Realizacja
                               budowy indywidualnych mikroinstalacji fotowoltaicznych w budynkach
                               mieszkalnych jednorodzinnych na terenie miasta Racibórz”.
18. XXI/296/2016 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Narodowego Funduszu Ochrony
                               Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na dofinansowanie zadanie
                               pn.: „Realizacja budowy indywidualnych mikroinstalacji fotowoltaicznych
                               w budynkach mieszkalnych jednorodzinnych na terenie miasta Racibórz”.
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Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
 Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Dorota Fleszer
 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Agnieszka Mróz
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Radca Prawny Marta Topór - Piórko 

Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 21, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie w związku z uzyskaną informacją o śmierci znanego raciborskiego lekarza Emanuela 
Jaszczołda zarządził minutę ciszy dla uczczenia pamięci zmarłego. 
W dalszej kolejności przedstawił wnioski o zmianę planowanego porządku obrad zał. Nr 2, 
 wniosek Prezydenta Miasta o wycofanie z porządku obrad następującej uchwały – zał. Nr 3:

1. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz 
użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowych położonych w Raciborzu przy ulicy 
Ks. Józefa Londzina 45 i Ks. Józefa Londzina 45a.

2. Uchwała w sprawie wyrażenia opinii Rady Miasta Racibórz dotyczącej zbycia wszystkich 
udziałów Zakładu Zagospodarowania Odpadów spółki z ograniczoną odpowiedzialnością w 
Raciborzu.

 wnioski Prezydenta o ujęcie w porządku obrad dodatkowych następujących punktów i 
projektów uchwał  – zał. Nr 3:
1. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej wraz autopoprawką.
2. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu.
3. Uchwała w sprawie poparcia stanowiska Zarządu Związku Gmin i Powiatów Subregionu 

Zachodniego Województwa Śląskiego z siedzibą w Rybniku.
4. Uchwała w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Racibórz do zawarcia umowy dotacji 

oraz wystawienia weksla „in blanco” i podpisanie deklaracji wekslowej jako zabezpieczenie
umowy dotacji na zadanie pn.: „Realizacja budowy indywidualnych mikroinstalacji 
fotowoltaicznych w budynkach mieszkalnych jednorodzinnych na terenie miasta Racibórz”.

5. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Warszawie na dofinansowanie zadania pn.: „Realizacja budowy 
indywidualnych mikroinstalacji fotowoltaicznych w budynkach mieszkalnych 
jednorodzinnych na terenie miasta Racibórz”.

 Radny Michał Fita zapytał czy w związku z wycofaniem Uchwały w sprawie wyrażenia opinii 
Rady Miasta Racibórz dotyczącej zbycia wszystkich udziałów Zakładu Zagospodarowania 
Odpadów spółki z ograniczoną odpowiedzialnością w Raciborzu będzie jednak prezentowana 
informacja w tym zakresie. 
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 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że z uwagi na wycofanie tego punktu nie będzie też i 
prezentacji materiału. Dodał, że w tym zakresie zostanie zorganizowane dodatkowe spotkanie 
dla wszystkich zainteresowanych radnych. Następnie poddał pod głosowanie zaproponowany 
porządek obrad z uwzględnieniem zgłoszonych wniosków.

Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
następujący porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Raport z realizacji Dokumentu Operacyjnego do Aktualizacji Strategii Rozwoju Miasta 

Racibórz do roku 2020 - monitoring za rok 2015. 
5. Realizacja inwestycji miejskich w 2016 roku.
6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu miasta za I półrocze 2016 r. oraz informacja o 

kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej.
7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok wraz z autopoprawkami oraz 

Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej wraz autopoprawką.
8. Uchwała w sprawie przyjęcia „Raportu z wykonania Programu ochrony środowiska dla 

Gminy Racibórz za lata 2014 – 2015”.  
9. Uchwała w sprawie przejęcia „Programu ochrony środowiska dla Gminy Racibórz na lata 

2016 – 2019 z perspektywą na lata 2020 – 2023”.
10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanych działek gruntu, 

położonych w Raciborzu przy ul. Bartka Lasoty.
11. Uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej działki gruntu, położonej 

w Raciborzu przy ul. Kamiennej.
12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 

umów dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Emilii Plater.
13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie nieruchomości 

niezabudowanych, położonych w Raciborzu, w obrębie ulic: Dolnej i Górnej.
14. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 

zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Śródmieście w Raciborzu.
15. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIV/339/2004 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 

września 2004 r. w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania dla pojazdów 
samochodowych na drogach publicznych oraz ustalenia wysokości stawek opłat i określenia
sposobu ich pobierania.

16.  Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na używanie nazwy Racibórz w znaku towarowym 
słowno–graficznym „ZAMEK PIASTOWSKI W RACIBORZU”.

17. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/215/2012 Rady Miasta Racibórz z dnia 22 
lutego 2012 r. w sprawie zatwierdzenia statutu Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych.

18. Uchwała w sprawie organizacji wspólnej obsługi przez Zespół Obsługi Placówek 
Oświatowych w Raciborzu.

19. Uchwała w sprawie statutu Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych w Raciborzu.
20. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu.
21. Uchwała w sprawie poparcia stanowiska Zarządu Związku Gmin i Powiatów Subregionu 

Zachodniego Województwa Śląskiego z siedzibą w Rybniku.
22. Uchwała w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Racibórz do zawarcia umowy dotacji 

oraz wystawienia weksla „in blanco” i podpisanie deklaracji wekslowej jako zabezpieczenie
umowy dotacji na zadanie pn.: „Realizacja budowy indywidualnych mikroinstalacji 
fotowoltaicznych w budynkach mieszkalnych jednorodzinnych na terenie miasta Racibórz”.

23. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Warszawie na dofinansowanie zadania pn.: „Realizacja budowy 
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indywidualnych mikroinstalacji fotowoltaicznych w budynkach mieszkalnych 
jednorodzinnych na terenie miasta Racibórz”.

24. Interpelacje, zapytania i wnioski.
25. Zakończenie sesji.

Ad 2. Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Miasta Racibórz.

Rada przy 22 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła 
Protokół Nr XX/16 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 31 sierpnia 2016 r. 

Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta
obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią - zał. Nr 4 do protokołu. Następnie 
przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista
omówionych wydarzeń stanowi - zał. Nr 5  do protokołu. Dodatkowo przedstawił informację na
temat nadanych do tej pory tytułów „Zasłużony dla Miasta Raciborza” - zał. Nr 6.

Ad 4. Raport z realizacji Dokumentu Operacyjnego do Aktualizacji Strategii Rozwoju Miasta
          Racibórz do roku 2020 - monitoring za rok 2015. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że przedmiotowy dokument został prezentowany i
szczegółowo omówiony na Komisji GMOŚiBP. 

 Radny  Jan  Wiecha  przekazał,  że  na  komisji  ustalono  potrzebę  doprecyzowania  zapisów
regulaminu w zakresie budżetu obywatelskiego.

 Przew.  RM  Henryk  Mainusz  z  uwagi  na  brak  chętnych  do  dalszej  dyskusji  zamknął
przedmiotowy punkt obrad.  Raport z realizacji Dokumentu Operacyjnego do Aktualizacji
Strategii Rozwoju Miasta Racibórz do roku 2020 - monitoring za rok 2015 stanowi zał. Nr
7 do protokołu.

  
Ad 5. Realizacja inwestycji miejskich w 2016 roku.

 Przew.  RM  Henryk  Mainusz  przekazał,  że  komisje  nie  wniosły  uwag  do  przedmiotowego
materiału. Następnie w związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął przedmiotowy punkt
obrad.  Materiał  pn.  Realizacja  inwestycji  miejskich  w 2016  roku  stanowi  zał.  Nr 8 do
protokołu.

Ad 6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu miasta za I półrocze 2016 r. oraz
          informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że Komisje Rady Miasta nie wniosły uwag do 
przedmiotowych informacji, a Regionalna Izba Obrachunkowa w Katowicach zaopiniowała je 
pozytywnie – zał. Nr  9. Następnie w związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął 
przedmiotowy punkt obrad. Informacja o przebiegu wykonania budżetu miasta za I 
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półrocze 2016 r. oraz informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej 
stanowią zał. Nr  10 i 11 do protokołu.

Ad 7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok wraz z autopoprawkami oraz
          Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej wraz autopoprawką.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w 
sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok wraz z pierwszą autopoprawką.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały
w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak przedstawiła uzasadnienia dla dwóch 
autopoprawek projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2016 rok oraz dla autopoprawki 
projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 Radny Franciszek Mandrysz zapytał o ilość instalacji fotowoltaicznych objętych dotacją oraz o 
kwotę dotacji. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w ramach programu będzie mogło być 
zrealizowanych 27 instalacji na łączą kwotę 314.000 zł. z dofinansowaniem indywidualnym na 
poziomie 40% inwestycji. Dodał, że kwota ta pozwoli na zrealizowanie wszystkich złożonych 
już w tym zakresie wniosków. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok wraz z jej 
dwiema autopoprawkami – zał. Nr 12 -14.

Rada  przy  21  głosujących  radnych,  jednogłośnie  przyjęła  powyższą  uchwałę  wraz  z  jej
dwiema autopoprawkami. Uchwała Nr XXI/279/2016 stanowi zał. Nr 15 do protokołu. 

-   Następnie Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej wraz 
z autopoprawką – zał. Nr 16 -17.
Rada  przy  20  głosujących  radnych,  jednogłośnie  przyjęła  powyższą  uchwałę  wraz  z
autopoprawką. Uchwała Nr XXI/280/2016 stanowi zał. Nr 18 do protokołu. 

Ad 8. Uchwała w sprawie przyjęcia „Raportu z wykonania Programu ochrony środowiska 
          dla Gminy Racibórz za lata 2014 – 2015”. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 17 głosami za, o przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXI/281/2016 stanowi zał. Nr 19 do protokołu. 

Ad 9. Uchwała w sprawie przejęcia „Programu ochrony środowiska dla Gminy Racibórz 
           na lata 2016 – 2019 z perspektywą na lata 2020 – 2023”.

 Radny  Marcin  Fica  przekazał,  że  Komisja  GMOŚiBP  pozytywnie  zaopiniowała  projekt
przedmiotowej uchwały.
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 Radny Leszek Szczasny zapytał skąd pochodzą środki przewidziane na likwidację niskiej emisji
w latach 2016, 2017 i 2018 roku.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że są to środki budżetu miasta. Dodał, że na chwilę 
obecną nie ustalono jeszcze kolejnego narodowego programu, po tym jak program KAWKA 
został wygaszony. Wskazał, że w tym zakresie pozostają  jeszcze jeszcze do dyspozycji tylko 
środki WFOŚiGW ponieważ w RPO nie ma na to zadanie przewidzianych środków.     

 Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz przekazała, że miasto
przyjmuje dwa programy więc i środki pochodzą z dwóch źródeł, jednym jest budżet miasta, a
drugim WFOŚiGW.

 Radny  Leszek  Szczasny  zapytał  o  ilość  gospodarstw  objętych  programem  i  w  jakim
procentowym stopniu zmniejszy to niską emisję.  

 Naczelnik Wydziału OŚiR Zdzisława Sośnierz przekazała, że szczegółowo jest to opisane w
przyjętym programie ograniczenia niskiej emisji. Dalej wskazała, że w tym programie nie da się
tego ująć ilościowo. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że termomodernizacja też wpływa na ograniczenie
niskiej emisji. 

 Naczelnik Wydziału OŚiR Zdzisława Sośnierz przekazała, że w przypadku termomodernizacji z
20 złożonych wniosków udało się podpisać jedynie 9 umów na realizację. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXI/282/2016 stanowi zał. Nr 20 do protokołu. 

Ad 10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanych działek gruntu,
            położonych w Raciborzu przy ul. Bartka Lasoty.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Czesława Szubryt przedstawiła
wizualizację przedmiotowego terenu. 

 Radny  Zbigniew  Sokolik  zapytał  czy  przeznaczenie  na  cele  rolnicze  dotyczy  wszystkich
dzierżawionych działek.

 Zastępca Naczelnika Wydziału GN Czesława Szubryt  przekazała,  że cześć tych działek jest
wykorzystywana  na  cele  rolnicze  ale  w  tym  przypadku  wystarczy  rozwiązanie  umowy
dzierżawy gdyż ważniejsze są zapisy planu. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXI/283/2016 stanowi zał. Nr 21 do protokołu. 

Ad 11. Uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej działki gruntu,
            położonej w Raciborzu przy ul. Kamiennej.

 Zastępca  Naczelnika  Wydziału  GN  Czesława  Szubryt  przedstawiła  wizualizację
przedmiotowego terenu.  

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji
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poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 21 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXI/284/2016 stanowi zał. Nr 22 do protokołu. 

Ad 12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
             umów dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Emilii Plater.

 Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Czesława Szubryt przedstawiła
wizualizację przedmiotowego terenu. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXI/285/2016 stanowi zał. Nr 23 do protokołu. 

Ad 13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie nieruchomości
             niezabudowanych, położonych w Raciborzu, w obrębie ulic: Dolnej i Górnej.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Czesława Szubryt przedstawiła
wizualizację przedmiotowego terenu. 

 Radny Michał  Fita  zapytał,  czy przy tych zbyciach też będą obowiązywały obostrzenia dla
kupujących.

 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że zostaną przyjęte takie same zapisy.
 Radny  Franciszek  Mandrysz  poprosił  aby  po  sprzedaży  działek  podano  ogólna  kwotę  ich

sprzedaży.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w tym przypadku będzie można podać jedynie

wysokość wniesionej pierwszej opłaty z tytułu użytkowania. Dodał, że ideą tej sprzedaży jest
umożliwienie  młodym  ludziom  nabycie  nieruchomości  na  wieczyste  użytkowanie  celem
budowy domów. Wskazał, że cena wywoławcza takiej sprzedaży jest relatywnie niższa.

 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak dodała, że cena ostateczna uzyskana w przetargu jest w
wielu przypadkach dużo wyższa. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXI/286/2016 stanowi zał. Nr 24 do protokołu. 

Ad 14. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów
             zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Śródmieście w Raciborzu.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 
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 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę informując, że przedmiotowa uchwała  
zostanie przegłosowana w dwóch głosowaniach. 

Najpierw Rada przy 22 głosujących radnych, 14 głosami za, 0 przeciw i 8 wstrzymującymi się
stwierdziła,  że  przedmiotowa  uchwała  nie  narusza  ustaleń  studium  uwarunkowań  i
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta.
Następnie Rada przy 22 głosujących radnych, 13 głosami za, 0 przeciw i 9 wstrzymującymi się
przyjęła  przedmiotową uchwałę  z  jednoczesnym rozstrzygnięciem o  sposobie  rozpatrzenia
uwag do projektu planu oraz  sposobie realizacji zapisanych w planie inwestycji z zakresu
infrastruktury  technicznej,  które  należą  do  zadań  własnych  gminy  oraz  zasadach  ich
finansowania zgodnie z przepisami o finansach publicznych. 
Uchwała Nr XXI/287/2016 stanowi zał. Nr 25 do protokołu.

Ad 15. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIV/339/2004 Rady Miasta Racibórz z dnia
            29 września 2004 r. w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania dla pojazdów
            samochodowych na drogach publicznych oraz ustalenia wysokości stawek opłat 
            i określenia sposobu ich pobierania.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska przypomniała propozycję wprowadzenia pierwszych 15 minut 
bezpłatnego parkowania, które wprowadzono w Opolu.

 Radny Michał Woś przekazał, że w tej kwestii złożył interpelację i użyta przez Prezydenta 
Miasta argumentacja w odpowiedzi w jego ocenie jest niesatysfakcjonująca. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że u nas jest to mniej dolegliwe. Dodał, że radnym 
też przysługuje prawo do przygotowania takiej zmiany w formie uchwały i przekonanie reszty, 
że gdzie indziej można to lepiej zorganizować.   

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że odbiera to jak wzajemne podcinanie sobie 
skrzydeł.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie zgadza się z takim stwierdzenie i dodał, że 
radni mogą przygotować swój projekt uchwały. Wyjaśnił również, że wcześniejsza propozycja  
radnego Michała Wosia trafiła do wydziału i została rozpatrzona negatywnie. Niemniej 
przekazał, że w przypadku przygotowania konkretnej propozycji i przekonania go do niej jest 
wstanie zmienić decyzję. 

 Radna Anna Ronin przekazała, że powtórnemu rozważeniu powinna zostać również poddana 
sprawa powierzenia prowadzenia strefy obcemu podmiotowi, który otrzymuje z tego 79,5% 
prowizji, a miasto ma z tego tylko 570.000 zł. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że stawki te zostały ustalone w przetargu. Dodał, że
obsługa strefy jest kosztowna i opłaca się tylko firmie zatrudniającej osoby niepełnosprawne i 
uzyskującej dotacje z PFRON-u. Wskazał, że w mieście było to już kalkulowane.

 Radny Michał Fita przekazał w imieniu grupy radnych, że taka zmiana w formie projektu 
uchwały zostanie przygotowana.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXI/288/2016 stanowi zał. Nr 26 do protokołu. 
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Ad 16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na używanie nazwy Racibórz w znaku
             towarowym słowno–graficznym „ZAMEK PIASTOWSKI W RACIBORZU”.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXI/289/2016 stanowi zał. Nr 27 do protokołu. 

Ad 17. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/215/2012 Rady Miasta Racibórz z dnia 
            22 lutego 2012 r. w sprawie zatwierdzenia statutu Zespołu Obsługi Placówek 
            Oświatowych.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXI/290/2016 stanowi zał. Nr 28 do protokołu. 

Ad 18. Uchwała w sprawie organizacji wspólnej obsługi przez Zespół Obsługi Placówek
            Oświatowych w Raciborzu.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w tym projekcie niezbędne są do wprowadzenia 
zmiany, które w formie autopoprawki przedstawi Radca Prawny Marta Topór – Piórko.

 Radca Prawny Marta Topór – Piórko przekazała, że poprawka dotyczy § 3 pkt 3, który otrzyma 
następujące brzmienie:”3) obsługi finansowej w zakres której wchodzi prowadzenie obsługi 
kasowej i bankowej obejmujące wykonywanie dyspozycji środkami finansowymi”.

 Radny Leon Fiołka zwrócił uwagę na błędną datę w uzasadnieniu.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że oczywiście chodzi o rok 2017 co też zostanie 

zmienione.
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę z wniesionymi autopoprawkami.
Rada przy 21 głosujących radnych, 17 głosami za, o przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę z uwzględnieniem wniesionych autopoprawek. 
Uchwała Nr XXI/291/2016 stanowi zał. Nr 29 do protokołu. 

Ad 19. Uchwała w sprawie statutu Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych w Raciborzu.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Przew. RM Henrym Mainusz przekazał, że w formie autopoprawki radni otrzymali dzisiaj nową
wersję uchwały.

 Radca Prawny Marta Topór – Piórko przekazała, że zmiany dotyczą § 5 oraz załącznika, które 
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otrzymują brzmienie zgodnie z dzisiaj dostarczoną autopoprawką – zał. Nr 30.
 Radny Zbigniew Sokolik zapytał czy w przypadku włączania dodatkowych jednostek będzie 

trzeba zmieniać również statut.
 Radca Prawny Marta Topór – Piórko przekazała, że w takim przypadku Rada będzie musiała 

dokonywać poprawek w dwóch uchwałach zarówno w uchwale w sprawie organizacji wspólnej 
obsługi przez ZOPO w Raciborzu, jak i w uchwale w sprawie statutu ZOPO w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinię komisji i brak chętnych do dalszej
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę z wniesionymi autopoprawkami.

Rada  przy  22  głosujących  radnych,  jednogłośnie  przyjęła  powyższą  uchwałę
z uwzględnieniem wniesionych autopoprawek. 
Uchwała Nr XXI/292/2016 stanowi zał. Nr 31 do protokołu. 

 
Ad 20. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał jaka jest procedura związana z przekazaniem tych środków.
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że to zabieg czysto księgowy. Sama 

dokumentacja zaś jest przygotowywana w ramach porozumienia.
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXI/293/2016 stanowi zał. Nr 32 do protokołu. 

Ad 21. Uchwała w sprawie poparcia stanowiska Zarządu Związku Gmin i Powiatów
            Subregionu Zachodniego Województwa Śląskiego z siedzibą w Rybniku.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXI/294/2016 stanowi zał. Nr 33 do protokołu. 

Ad 22. Uchwała w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Racibórz do zawarcia umowy
             dotacji oraz wystawienia weksla „in blanco” i podpisanie deklaracji wekslowej jako
             zabezpieczenie umowy dotacji na zadanie pn.: „Realizacja budowy indywidualnych
             mikroinstalacji fotowoltaicznych w budynkach mieszkalnych jednorodzinnych 
             na terenie miasta Racibórz”.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXI/295/2016 stanowi zał. Nr 34 do protokołu. 
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Ad 23. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Narodowego Funduszu Ochrony
            Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na dofinansowanie zadania pn.:
            „Realizacja budowy indywidualnych mikroinstalacji fotowoltaicznych w budynkach
            mieszkalnych jednorodzinnych na terenie miasta Racibórz”.

 Radny Michał Woś wskazał na sprawny przebieg dzisiejszej sesji przy czym zwrócił uwagę, że 
dzieje się to przy obecności na sesji tylko jednego wiceprzewodniczącego.

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał czy zakłada się, że program będzie kontynuowany z udziałem 
kolejnych podmiotów. 

 Naczelnik Wydziału OŚiR przekazała, że na dzień dzisiejszy został złożony wniosek na 
konkretne środki z naboru, który już się dokonał. Dodała, że na chwilę obecną nie wiadomo czy
ten pilotażowy pogram będzie dalej kontynuowany.  

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXI/296/2016 stanowi zał. Nr 35 do protokołu. 

Ad 24. Interpelacje, zapytania i wnioski.

 Radny Jan Wiecha przedstawił następujące interpelacje i zapytania - zał. Nr 36 i 37:
1) w sprawie zmiany zapisów Strategii Rozwoju Miasta Racibórz do roku 2020,
2) w sprawie zmiany regulaminu budżetu obywatelskiego.

 Radny Marcin Fica przedłożył do protokołu następujące interpelacje i zapytania - zał. Nr 38:
1) w sprawie wycięcia 6 drzew na skwerze przy ulicy Kasprowicza, pomiędzy ulicą, a blokiem 

Wojska Polskiego 9 – 9d,
2) w sprawie wyczyszczenia oraz wymiany kanałów burzowych znajdujących się na wjeździe 

na ulicę Kasprowicza,
3) w sprawie naprawy ścieżki rowerowej od mostu przy ulicy Rybnickiej do śluzy przy 

Rafako.
 Radny Piotr Klima przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) w sprawie potrzebnej interwencji przy remoncie budynku przy ul. Chopina 6 gdzie 
mieszkańcy mają problem z podłączeniem energii elektrycznej w swoich piwnicach, a 
lokator będący osobą niepełnosprawną ma niedokończoną kwestię wymiany drzwi. 
Dodatkowo wskazał na potrzebę podłączenia tego budynku oraz innych na ulicy Chopina do
miejskiej sieci centralnego ogrzewania,

2) w sprawie pomocy w zorganizowaniu ekspozycji w innych miejscach miasta prac grafika 
Bartłomieja Mielnika,

3) w sprawie niebezpiecznego miejsca na końcu ul. Kozielskiej, gdzie za kawałkiem 
dwupasmowej jezdni samochody dość mocno się rozpędzają po czym nie są wstanie 
wyhamować i często lądują na ogrodzeniach domów,

4) w sprawie niezbędnego trzeciego pasa do mijania na drodze w stronę Kornowaca,
5) w sprawie zaproszenia na spotkanie modlitewno - edukacyjne związane ze sprawami ludzi 

osadzonych,
6) w sprawie wcześniejszego oznakowania prowadzonych robót drogowych na ul. 

Głubczyckiej oraz umożliwienia ich objazdu,
7) w sprawie lepszego skomunikowania połączeń kolejowych do Rybnika by szybciej dostać 

się do Warszawy,
8) w sprawie braku twarogu z raciborskiej mleczarni w raciborskich sklepach,
9) w sprawie zintensyfikowania prac nad przygotowaniem miasta do obchodów 800 lecia 
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uzyskania praw miejskich,
10) w sprawie powodów zaprzestania tradycji do eksponowania tabla z absolwentami szkół 

ponadgimnazjalnych,
11) w sprawie niszczejącego budynku administracyjnego po byłych zakładach Polmos,
12) w sprawie odbudowy kładki dla pieszych na wiadukcie kolejowym w rejonie ulicy 

Bosackiej i Rybnickiej,
13) w sprawie zalewania błotem chodników i jezdni ulicy Cegielnianej.

 Radny Leszek Szczasny przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie możliwości ulokowania mini parkingu na ul. Głubczyckiej przy ogródkach 

działkowych pod bramą nr 17 w związku z obecnym remontem tej drogi,
2) w sprawie oznakowania miejsc parkingowych dla niepełnosprawnych w podobny sposób jak

uczyniono to z przejazdami ścieżek rowerowych,
3) w sprawie zabezpieczenia terenów żwirowni na Ostrogu,
4) w sprawie plaży miejskiej zwrócił uwagę na potrzebę egzekwowania zakazu palenia na tym 

terenie, na oznakowanie odległości do WC, przejazdu ścieżki rowerowej przez teren 
zabawowy oraz potrzebę zainstalowania monitoringu miejskiego,

5) w sprawie sprawności działania miejskiego monitoringu na ul. Batorego,
6) w sprawie propozycji zgłaszania procederu spalania śmieci radnemu z tego terenu.

 Radny Marek Rapnicki przedstawił następujące interpelacje i zapytania:
1) w sprawie wspomnianej już dzisiaj wystawy grafika Bartłomieja Mielnika przekazał, że 

RCK prowadzi z autorem rozmowy na temat wydania tych prac w formie albumowej,
2) w sprawie  potrzeby uzyskania szerszych informacji na temat funkcjonowania spółki 

miejskiej PK w kontekście ostatnich informacji medialnych na temat spraw kadrowo - 
osobowy spółki,

3) w sprawie organizacji dodatkowego spotkania na temat czekających miasto zmian w 
oświacie w związku z likwidacją gimnazjów,

4) w sprawie przyjrzenia się lokalizacjom przejść dla pieszych, dla przykładu wskazał na 
skrzyżowanie ulic Ocickiej i Mariańskiej, gdzie przejście jest usytuowane zbyt blisko 
skrzyżowania,

5) w sprawie publikacji w tygodniku "Nasz Racibórz" informacji na temat pobierania przez 
radnych diet w miesiącu lipcu, kiedy nie pracują, które to słowa dla wielu radnych były 
krzywdzące. Dodał, że on w lipcu nie pobiera diety, w związku z tym oczekuje wyjaśnień i 
przeprosin ze strony tygodnika.

 Radny Franciszek Mandrysz przedstawił następujące interpelacje i zapytania - zał. Nr 38:
1) w sprawie zorganizowania spotkania z mieszkańcami ulic: Odrodzenia, Pogodnej, 

Tęczowej, Wrzosowej, Dębniki oraz Słoneczny Stok w sprawie realizacji budowy chodnika 
na ulicy Odrodzenia w ciągu DW 923,

2) w sprawie potrzeby rozbudowy Zespołu Szkolno - Przedszkolnego Nr 1 w Markowicach z 
uwagi na brak wystarczającej liczby pomieszczeń dydaktycznych,

3) ustnie w sprawie odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji podziękował za wizję 
lokalną na ulicy Babickiej oraz przekazał, że przykro mu jest z powodu tego, że sprawa 
spichlerza jest już zamknięta,

 Radny Wiesław Szczygielski przedstawił następujące interpelacje i zapytania:
1) w sprawie egzekwowania zakazu jazdy rowerem w godz. 9 -17 na ul. Długiej (pismo 

mieszkańców - zał. Nr 39),
2) w sprawie kontynuacji programu badań wad postawy uczniów w klasach 1-3 szkół 

podstawowych oraz pójścia krok dalej i włączenia do programu zajęć korekcyjnych dla 
wszystkich dzieci, tak jak odbywa się to w Bielsku - Białej,

3) w sprawie planowanego remontu ulicy Długiej przekazał, że warto aby przy realizacji 
zastąpić kostkę z odzysku kostką szlifowaną,
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4) w sprawie nagłośnienia możliwości pobrania w MZB czujników czadu,
 Radny Zbigniew Sokolik przedstawił następujące interpelacje i zapytania:

1) w sprawie terminu spotkania z mieszkańcami Nowych Zagród w sprawie wód gruntowych i 
ostatniego raportu w tej sprawie,

2) w sprawie zmiany regulaminu budżetu obywatelskiego tak aby ukierunkowany był bardziej 
na inicjatywy mieszkańców niż inicjatywy organizacji, które mają możliwość pozyskania 
dofinansowania z innych źródeł,

3) w sprawie spotkania Prezydenta Miasta z prezesem firmy Henkel w sprawie rozbudowy 
zakładu i obaw mieszkańców o to, że do Raciborza ma trafić uciążliwa produkcja ze 
zlikwidowanych za granicą zakładów.

 Radna Anna Szukalska w imieniu rodziców uczniów ze Szkoły Podstawowej Nr 15 złożyła 
wniosek o zarezerwowanie dla rodziców uczniów miejsca na parkingu przy wjeździe do szkoły, 
które notorycznie są blokowane. 

 Radny Leon Fiołka przedłożył do protokołu następujące interpelacje - zał. Nr 40:
1) w sprawie ujęcia w zadaniach inwestycyjnych na 2017 rok również zadań zgłaszanych w 

ostatnich latach przez mieszkańców z dzielnicy Brzezie,
2) w sprawie ustawiania i systematycznego opróżniania dużych kontenerów na gromadzenie 

opadających jesienią liści przy ulicach Strażackie, Bitwy Olzańskiej oraz Gajowej,
3) w sprawie zorganizowania ruchu jednokierunkowego na ul. Strażackiej w okresie 

Wszystkich Świętych,
4) w sprawie lokalizacji dekoracji świątecznych w dzielnicy Brzezie.

 Radny Janusz Loch przedłożył do protokołu następujące interpelacje - zał. Nr 41  :
1) w sprawie wynajęcia wolnych garaży w byłych budynkach komendy Policji,
2) w sprawie przywrócenia dbałości o zieleń miejską,
3) w sprawie zniszczonego żywopłotu poprzez parkowanie na ul. Zborowej,
4) w sprawie wyegzekwowania zakazu poruszania się samochodów ciężarowych (tirów) ulicą 

Drzymały,
5) ustnie w sprawie likwidacji komórek przy budynku na ul. Michejdy.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił odpowiedzi na interpelacje następujących 
radnych:
 Odnośnie interpelacji radnego Jana Wiechy:

1) w sprawie zmiany zapisów Strategii Rozwoju Miasta Racibórz do roku 2020 przekazał, 
że temat zostanie rozpoznany, a odpowiedź udzielona na piśmie.

2) w sprawie zmiany regulaminu budżetu obywatelskiego przekazał, że należy przyjąć 
pewne rozwiązania, które być może nie będą się cieszyły popularnością wśród 
jednostek organizacyjnych gminy. Dodał, że powołany w tym celu zespół przygotuje 
propozycje zmian, które zostaną przedyskutowane na komisji budżetu.

 Odnośnie interpelacji radnego Marcina Ficy przekazał, że odpowiedzi zostaną 
przygotowane na piśmie.

 Odnośnie interpelacji i zapytań radnego Piotra Klimy:
1) w sprawie potrzebnej interwencji przy remoncie budynku przy ul. Chopina 6 przekazał, 

że standardem jest oświetlenie piwnic w części wspólnej. Dodał, że wykonanie i 
użytkowanie oświetlenia w indywidualnych komórkach jest możliwe ale tylko na koszt 
danego mieszkańca. Dodał, że w sprawie dotyczącej osoby niepełnosprawnej najlepiej 
aby ta osoba zgłosiła się bezpośrednio do Zastępcy Prezydenta Miasta Ireny Żylak. W 
kwestii podłączenia tego budynku oraz innych na ulicy Chopina do miejskiej sieci 
centralnego ogrzewania przekazał, że zależy to od dwóch czynników. Po pierwsze czy 
jest tam dostęp do sieci c.o., a po drugie czy mieszkańcy tego budynku będą wstanie 
unieść koszty takiego ogrzewania,

2) w sprawie wystawy prac grafika Bartłomieja Mielnika przekazał, że poprzez RCK 
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zaproponuje autorowi miejsce na kolejne ekspozycje,
3) w sprawie niebezpiecznego miejsca na końcu ul. Kozielskiej przekazał, że jest to droga 

krajowa więc zmiana organizacji ruchu zostanie zgłoszona zarządcy drogi. 
4) w sprawie niezbędnego trzeciego pasa do mijania na drodze w stronę Kornowaca 

przekazał, że na ukończeniu jest dokumentacja projektowa RDRP i zapewne naprawa 
starej drogi, która stanie się drogą powiatową będzie możliwa po wybudowaniu drogi 
regionalnej, 

5) w sprawie robót prowadzonych na ul. Głubczyckiej przekazał, że kierowcy dość szybko
przestawili się na przejazd innymi drogami. Dodał, że oznakowanie objazdu tam jest, a 
remont ul. Głubczyckiej ma potrwać do końca października,

6) w sprawie lepszego skomunikowania połączeń kolejowych przez Rybnik do Warszawy 
przekazał, że poprosi wydział o sprawdzenie tematu i podjecie interwencji,

7) w sprawie braku raciborskiego twarogu w raciborskich sklepach przekazał, że na to nie 
ma wpływu. Uznał, że sprawa ta powinna być honorem samej mleczarni,

8) w sprawie zintensyfikowania prac nad przygotowaniem miasta do obchodów 800 lecia 
uzyskania praw miejskich przekazał, że na następnej komisji oświaty zostaną 
przedstawione i przedyskutowane przygotowane propozycje. Dodał, że przede 
wszystkim planowane jest świętowanie z samymi mieszkańcami.   

9) w sprawie powodów zaprzestania tradycji do eksponowania tabla z absolwentami szkół 
ponadgimnazjalnych przekazał, że sprawdzi tego powody,

10)w sprawie niszczejącego budynku administracyjnego po byłych zakładach Polmos, 
przekazał, że każda nieruchomość ma swojego właściciela. Dodał, że zapisy planu 
zagospodarowania przestrzennego dla tego terenu są dość rygorystyczne dlatego też 
jego właściciel ma problem z zagospodarowaniem. Wskazał, że właściciel wystąpił już 
z wnioskiem o zmianę planu i zapewne w niedługim czasie Rada będzie o tym 
decydowała.  Co do budynku administracyjnego to przekazał, że prawdopodobnie 
budynek ten nie ma być wyburzany, niemniej nie zna żadnych w tym zakresie planów.   

11) w sprawie odbudowy kładki dla pieszych na wiadukcie kolejowym w rejonie ulicy 
Bosackiej i Rybnickiej przekazał, że od wojny kładka ta już tam nie istnieje, a ludzie 
chodzą tamtędy mimo zakazów. Dodał, że zwróci się w tym temacie do PKP PLK,

12)w sprawie zalewania błotem chodników i jezdni ulicy Cegielnianej przekazał, że miasto
ze swojej strony zrobiło wszystko.

 Odnośnie interpelacji radnego Leszka Szczasnego:
1) w sprawie możliwości ulokowania mini parkingu na ul. Głubczyckiej przy ogródkach 

działkowych pod bramą nr 17 przekazał, że obawia się, że będzie już na to za późno, 
niemniej sprawdzi to jeszcze.

2) w sprawie oznakowania miejsc parkingowych dla niepełnosprawnych w podobny 
sposób jak uczyniono to z przejazdami ścieżek rowerowych przekazał, że temat 
przekaże to do realizacji,

3) w sprawie zabezpieczenia terenów żwirowni na Ostrogu przekazał, że terenem włada 
PZW i to oni za niego odpowiadają,więc zwróci im uwagę,

4) w sprawie plaży miejskiej przekazał, że zakaz palenia tam jest liczy więc na kulturę 
samych użytkowników. Dodał, że na chwilę obecną nie planuje się stawiać tam 
przenośnych ubikacji. W zakresie przejazdu ścieżki rowerowej przez teren zabawowy 
uznał, że pomyśli o zainstalowaniu jakiś ograniczeń choć uznał, że nie ma tam aż 
takiego ruchu. Dodał również, że zostanie tam zainstalowanych 5 kamer monitoringu.

5) w sprawie sprawności działania miejskiego monitoringu na ul. Batorego przekazał, że 
kamera obrotowa służy bardziej ochronie samego urzędu. Dodał, że gdyby kamery były 
statyczne to byłoby ich bardzo wiele, 

6) w sprawie spalania śmieci przekazał, że Straż Miejska powoli rozpocznie akcję i 
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podobnie jak to było w tamtym roku mieszkańcy na początku zostaną poinformowani o 
planowanych  kontrolach. Dalej uznał, że należy apelować o odwagę cywilna i 
zgłaszanie przez mieszkańców do SM wszystkich przypadków spalania śmieci. Uznał 
również, że nie widzi problemu w tym aby pośredniczyli temu radni. 

 Odnośnie interpelacji radnego Marka Rapnickiego:
1) w sprawie wystawy grafika Bartłomieja Mielnika przekazał, że już dzisiaj się na ten 

temat wypowiedział,
2) w sprawie  potrzeby uzyskania szerszych informacji na temat funkcjonowania spółki 

miejskiej PK przekazał, że nic nie stoi na przeszkodzie aby przewodniczący 
poszczególnych komisji ustalali wizyty i odwiedzali z komisjami spółki. Dalej wskazał, 
że wspomniana sprawa kadrowo – osobowa PK choć jest tematem medialnym to 
bardziej leży w interesie ZUS-u niż spółki,

3) w sprawie czekających miasto zmian w oświacie przekazał, że na listopadową sesję  
zostanie przygotowany materiał w tym temacie. Zostanie też powołany specjalny, 
ogólnodostępny zespół konsultacyjny. Dodał, że pierwsze decyzje będzie trzeba podjąć 
w styczniu – lutym przyszłego roku.  

 Radny Paweł Rycka Przew. Komisji OKSRiOS przekazał, że liczy na to, że w tym 
trudnym temacie nie będzie żadnych sztucznych podziałów w Radzie,

4) w sprawie skrzyżowaniu ulic Ocickiej i Mariańskiej, gdzie przejście dla pieszych jest 
usytuowane zbyt blisko skrzyżowania przekazał, że jest to sprawa do sprawdzenia przez
powiatową komisje bezpieczeństwa ruchu drogowego, 

 Odnośnie interpelacji radnego Franciszka Mandrysza:
1) w sprawie budowy chodnika przy ul. Odrodzenia przekazał, że dokumentacja w tym 

zakresie została przygotowana przez ZDW. Oczywiście spotka się z mieszkańcami w tej
sprawie. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że realizacja według tej 
dokumentacji ma kosztować ponad 2 mln zł. 

2) w sprawie potrzeby rozbudowy Zespołu Szkolno - Przedszkolnego Nr 1 w 
Markowicach z uwagi na brak wystarczającej liczby pomieszczeń dydaktycznych 
przekazał, że na ten moment nie będzie niczego deklarował. Najpierw chce poznać 
problem od strony dyrektora szkoły. Dodał jednocześnie, że zmiany w sieci szkół będą 
gminę na pewno nie mało kosztować. 

3) w sprawie spichlerza przekazał, że sprawa nie jest jeszcze przesądzona, niemniej 
myślenie o szlaku turystycznym bez pewnych sojusznikach w innych gminach i 
instytucjach uznał, za sprawę z góry przegraną. 

 Odnośnie interpelacji radnego Wiesława Szczygielskiego:
1) w sprawie egzekwowania zakazu jazdy rowerem w godz. 9 -17 na ul. Długiej przekazał,

że temat sprawdzi i skieruje do SM i Policji. 
2) w sprawie programu badań wad postawy przekazał, że to bardzo ważny temat ale 

zarówno po stronie gminy jak i rodziców. Wskazał, że koszty samych badań to 25 tyś 
zł.,  aby jednak działać kompleksowo potrzeba jeszcze zajęć korekcyjnych co również 
będzie kosztować, a budżet gminy trzeba będzie zbilansować.  

3) w sprawie planowanego remontu ulicy Długiej przekazał, że przetarg na dokumentację 
został już rozstrzygnięty. Uznał, że taka zmiana materiału podroży dwukrotnie koszty 
remontu więc temat przy takim założeniu wypadnie z realizacji.   

4) w sprawie czujników czadu przekazał, że temat zostanie nagłośniony przez MZB i 
Urząd Miasta,

 Odnośnie interpelacji radnego Zbigniewa Sokolika:
1) w sprawie spotkania z mieszkańcami Nowych Zagród w sprawie wód gruntowych i 

ostatniego raportu w tej sprawie przekazał, że na pewno spotkanie odbędzie się a termin
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jest planowany najszybciej na koniec października,
2) w sprawie zmiany regulaminu budżetu obywatelskiego przekazał,  że już dzisiaj się na 

ten temat wypowiedział, 
3) w sprawie planowanej rozbudowy zakładu Henkel przekazał, że nie ma upoważnienia 

od dyrektora zakładu do informowania w tym temacie. 
 Odnośnie interpelacji radnej Anny Szukalskiej w sprawie miejsca zatrzymywania się przy 

SP 15 przekazał, że zwróci na to uwagę i wystąpi z interwencją 
 Odnośnie interpelacji  radnego Janusza Loch w sprawie likwidacji komórek przy budynku 

na ul. Michejdy przekazał, że zdecydował się tam na kompromis, który teraz muszą 
zaakceptować mieszkańcy. 

 Radny Tomasz Cofała Wiceprzewodniczący Komisji OKSRiOS zachęcił radnych do 
aktywnego udziału w spotkaniach komisji poświęconych zmianom w oświacie.     

Ad 25. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął sesję Rady 
Miasta Racibórz, godz. 1740. 

Protokołował:
Leszek Jureczko 

Przewodniczący Rady
     Henryk Mainusz
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